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hoekige hoekstukken in den handel worden gebracht. 
Door den heer de V r i es wordt een afdruk getoond, waarop 

een laterale snijtand voorkomt. Een paar jaar geleden, zegt 
hij, was de mesiale hoek door een porseleinvulling hersteld 
en niettegenstaande de tand van de distale zijde af lang-
zamerhand was afgebroken tot aan de porseleinvulling, was 
deze toch vast op haar plaats gebleven. 

Nadat aan den heer Sanders op zijn vraag nog eeni-
ge inlichting was gegeven betreffende het gieten van metalen 
gebitten bij vlakke onderkaak. wordt de vergadering door 
den voorzitter onder dankzegging voor de goede opkomst 
gesloten. 

Vergadering der Nederlandsche 
Tandmeesters=Vereeniging. 

17 December 1904. 

Tegenwoordig 17 leden : Mevr. van L o en e n— d e 
Bordes, de Heeren T. C. A. Böiger, W.Schouten, 
L. H. Feenders, H. B. de Jonge Cohen, Jac. 
J. Son, A. v. Geldere, N. J. J. Greeter, P. Dage-
vos, Jo. de Cock Rouaan, J. Leendertz. I.S. 
Bruske, W. J. Son, C. C. Kaijser, W. J. Roeloffs, 
J. R u e b, I. J. E. de Vries en Prof. Dr. J u n g (Berlijn) 
en G. D e e t m a n, als gasten. 

Te 8 uur opent de Voorzitter de vergadering. De notulen 
worden voorgelezen en goedgekeurd. De Secretaris deelt 
mede, dat is ingekomen : een schrijven van collega L e e n-
d e r t z te Arnhem, houdende eenige opmerkingen betref-
fende het uitstellen van reeds aangekondigde verga-
deringen. 
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Van collega Ter K u i l e L e m k e r, een voorstel om, 
ingeval van onvoldoende opkomst ter vergadering van 17 
December de voordracht van coll. K a ij s e r aan te houden 
tot de volgende vergadering. De Voorzitter doet voorlezing 
van het aan den Minister van Financiën gezonden request 
inzake de Personeele Belasting. 

Aan de orde is thans de benoeming eener Commissie 

bedoeld in Art. 26. 
Collega W. S o n stelt voor, de commissie van 3 uit te 

breiden tot 5 of 7 leden, te kiezen uit verschillende plaatsen 
van ons land, teneinde de onbevoegde uitoefening der tand- 
heelkunde tegen te gaan. 

Collega R o e 1 o f f s meent, dat, indien men die beperking 
wil, de tandartsen zelven hiertoe het krachtigst moeten 
medewerken, door aan technici, bij of voor tandartsen 
werkzaam, ingeval zij zelfstandig optreden geen werk meer 

te verschaffen. 
Collega S o n, Haarlem, ondersteunt het voorstel-W. S o n. 

De Voorzitter wijst er op, dat art. 26 slechts van 3 leden 
spreekt. De heer R o el of f s stelt nog voor, een schrijven 
te richten tot de collega's, om hen aan te sporen in de 
door hem aangewezen richting mede te werken. Mevrouw 
Van Loenen—de Bordes is hetmetcollega Roe-

lof f s niet geheel eens. Eerst dan, wanneer het gebleken 
is, dat de technicus iets doet, dat strijdig is met zijn eigen-
lijk beroep, zou reden zijn tegen onbevoegde uitoefening 
der tandheelkunde op te komen, door hem het werk te 
ontnemen. 

Coll. J. Le en d e r t z, (Arnhem) doet opmerken, dat er 
bijna geen mond is, waarvoor een gebit kan worden gemaakt 
zonder eenige voorafgaande behandeling. Onderzoek van 
den mond zal dus eventueel reeds voldoende zijn om on-
bevoegde uitoefening der tandheelkunde te constateeren. 
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Coll. J. S o n oordeelt dat het dadelijk onttrekken van 
werk wel de meest afdoende maatregel zal zijn. De 
heer Bruske stelt voor : Aan de Commissie tot het 
tegengaan van onbevoegde uitoefening der Tandheelkunde 
worden 3 leden toegevoegd om in samenwerking met de 
bestaande commissie vast te stellen, in hoeverre door de 
vervaardigers van kunsttanden in Nederland de wet op de 
bevoegdheid tot het uitoefenen der tandheelkunde wordt 
overtreden ; om daarna aan de wetgevende macht in Neder-
land behoorlijk gemotiveerde voorstellen te doen, ter voor-
ziening in de leemten, die de wet in zake onbevoegde uit-
oefening der Tandheelkunde bevat. De toegevoegde Com-
missie treedt na vaststelling van het programma af. 

Mevr. v. L o e n e n—d e B o r d es acht het wenschelijk, 
dat van hoogerhand aan technici het plaatsen van kunst-
tanden worde verboden. Collega de Jonge Cohen onder-
stelt, dat het voorstel R o e l o f f s door de vorige spreekster 
niet juist is begrepen. Bedoeld wordt technici, die hun eigen-
lijk beroep te buiten gaan, te boycotten. Van de overheid, 
— 't is genoegzaam gebleken,— is in deze weinig te wachten. 

Het voorstel B r u s k e (uitbreiding der Commissie) juicht 
Spr. ten zeerste toe. 

Coll. W. S o n stelt voor, dat het door bedoelde Com-
missie saam te stellen programma aan de goedkeuring der 
Vereeniging worde onderworpen. 

Het voorstel Bruske wordt met algemeene stemmen 
aangenomen. Als leden der Commissie worden door den 
Voorzitter benoemd de heeren W. S o n, Roelof s, d e 
Jonge Cohen, J. Leendertz en Graftdijk. 

Coll. Le en d e r t z wenscht niet in aanmerking te ko-
men, doch biedt der Commissie zijn raad en bijstand aan. 
In zijn plaats wordt benoemd coll. de Cock R o u a a n, 
die deze benoeming aanneemt. 
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Collega Br us k e beveelt aan, samenwerking van de 
Zustervereenigingen in te roepen. De voorzitter acht het 
wenschelijk dat eerst het programma gereed zij. 

Hierna wordt overgegaan tot de bestuursverkiezing. 
a. Voorzitter. Uitgebracht 16 stemmen. waarvan 14 op 

Bölger, 2 op Greeter. 
Coll. B ö 1 g e r zegt, dat hij, naar aanleiding van de ver-

werping van het bestuursvoorstel, geen functie meer wenscht 
te aanvaarden. 

Collega G re et er meent dat dit motief niet opgaat en geeft 
den heer B ö l g e r in overweging, zich de hernieuwde benoe-
ming te laten welgevallen. Collega F e en d e r s herinnert den 
Voorzitter de door hem gehouden speech bij aanvaarding van 
zijn taak ten vorigen jare. Ook coll. R o e 1 o f f s poogt den 
Voorzitter van zijn besluit terug te brengen, doch tevergeefs. 

Opnieuw wordt tot stemming overgegaan. Van de 16 
stemmen worden op de h.h. Greeter 8, de Jonge 
Cohen 7, R o el of f s 1 stemmen uitgebracht, dus nie-
mand de volstrekte meerderheid. 

Bij derde stemming worden 16 stemmen uitgebracht, waar-
van op Roeloffs 7, de Jonge Cohen 5,Greeter 
2 en 2 blanco. Dus wederom zonder beslissing. Eindelijk 
bij 4de stemming worden uitgebracht op coll. R o e 1 off s 
13 stemmen, 2 blanco, 1 van onwaarde. Collega R o e l off s 
neemt de benoeming aan, in de hoop de noodige mede-
werking te zullen ondervinden. 

b. Vice-Voorzitter. Uitgebracht 16 stemmen : Kayse r 9, 
Dagevos 7. 

Collega K a ij s e r wenscht echter niet de benoeming aan 
te nemen, zich solidair verklarende met het Bestuur. Collega 
de Cock R o u a a n merkt tegen dit motief op, dat coll. 
K a ij s e r bij het betreffende voorstel buiten stemming 
bleef, dus toen niet solidair was met het Bestuur. 
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Tweede stemming : uitgebracht worden op coll. D a g e-
v o s 13 stemmen, B r u s k e 1, een blanco en een van on-
waarde. 

Collega D a g e v os neemt de benoeming aan. 
c. Secretaris. Op de vraag van coll. Feenders of 

de tegenwoordige functionaris zich wederom beschikbaar 
stelt, antwoordt deze ontkennend. 

Overgegaan wordt tot stemming. Mevr. v. L o e n e n—
de Bordes vereenigt 5, Bruske 4, van Gelder 3, 
Feenders en de Jonge Cohen ieder 1 stem op 
zich, terwijl 2 blanco stemmen worden uitgebracht. Mevr. 
Van Loenen—de Bordes zegt, geen benoeming te 
kunnen aanvaarden wegens tijdgebrek. 

Tweede stemming : uitgebracht 13 stemmen, waarvan 
Bruske 4, Mevr. v. Loenen—de Bordes 3, Van 
Gelder en Feenders ieder 2. Mej.v. Gelderen en 
coll. S c h ä f er ieder 1 stem. Niemand dus de volstrekte 
meerderheid. 

De nieuwbenoemde voorzitter, de heer R o e 1 of f s, geeft 
in overweging om bij zoo weinig animo en medewerking 
van de leden, de Vereeniging te ontbinden. De secretaris 
stelt voor, om na afloop van den tweeden dag der verga-
dering de bestuursverkiezing voort te zetten. Collega B rus k e 
ondersteunt dit voorstel. Coll. B ö I g e r stelt voor, de 
leden tot een in Januari te houden vergadering wederom 
bijeen te roepen en daarna de bestuursverkiezing te doen 
plaats vinden. Aldus wordt besloten. 

Prof. Dr. Jun g, inmiddels verschenen, wordt aan de 
vergadering voorgesteld. 

De Voorzitter geeft het woord aan Coll. C. C. K a ij s e r, 
tot het houden van zijn voordracht: 
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VERZORGING DER KINDERTANDEN 
VOLGENS JOHNSON. 

Spreker geeft een zeer nauwkeurige uiteenzetting van het 
ter zake dienende hoofdstuk in Jo h n s o n's werk en stelt 
al het aanbevelenswaardige, de verzorging der kindertanden 
betreffende, in het licht. 

Prof. J u n g zegt, dat juist bij kindertanden porselein 
zulke goede diensten bewijst : hij neemt hiertoe een indi-
recten afdruk met stents van de caviteit. Een blootliggende. 
pulpa behandelt spr. met Nitr. Argent, brengt hierover 
Fletcher-cement en vult verder de caviteit met gutta percha 
of cement. 

Coll. S o n, Haarlem, acht het doorpersen van nagelolie 
bij periodontitis pijnlijk en gevaarlijk. Als vulling van melk-
molaren wordt door hem gebruikt Ames' oxyphosph. of 
copper, Voor voortanden cement, in den laatsten tijd ook 
Ascher-cement. 

De heer De Vries merkt op, dat gevaar bij doorpersen 
van nagelolie niet bestaat; pijn evenmin, daar men te doen 
heeft met chron. periodontitis en de kies dus ongevoelig is 
voor druk. 

Na een woord van dank aan den inleider geeft de Voor-
zitter gelegenheid tot het doen van 

VRIJE MEDEDEELINGEN. 

Coll. J. J. S o n, deelt mede. dat hij met succes gebruik 
maakt van was om caoutchouc platen na te polijsten. 
Deze was is dezelfde, die in de photographie gebruikt wordt 
om platen glanzend te krijgen. 

Coll. de Cock R o u a a n vraagt inlichting betreffende 
nabloeding na het gebruik van Waites Anaestheticum. De 
heer de Vries deelt mede, dat hij reeds verscheidene jaren dit 
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middel gebruikt en steeds met het beste gevolg. Van na-
bloeding enz. is hem nooit iets gebleken. Het komt echter 
aan op de wijze van injectie. 

Ook coll. K a ij s e r zegt het middel zonder last van 
nabloeding te gebruiken. Alleen gevoelen de patiënten zich 
na de behandeling soms onaangenaam. 

Coll. G r e e t e r verklaart eveneens zijne tevredenheid 
over dit middel. Vroeger gebruikte hij Wilson's. Spr. wijst 
er op, dat de anaesthetische werking van vele geheimmiddelen 
in hootdzaak berust op de vasoconstructorische werking 
der cocaïne. Het gebruik daarvan heeft thans geen doel 
meer, daar we van cocaïne-adrenaline zulke goede resul-
taten ondervinden. 

Coll B r u s k e is het met deze beschouwing eens. 
Voor nabloeding gebruikt spr. met succes Calcium-chloride. 

Coll. R u e b zegt, sedert kort zich te hebben bediend 
van Eusemine, maar dat de patiënten zich na de behan-
deling vaak onaangenaam gevoelen. Spr. zegt, zich beter 
te bevinden bij de door hem thans gebruikte cocaïne-
adrenaline. 

Coll. K a ij s e r zegt bij haemophylen, na inspuiting met 
Eusemine, extracties te hebben verricht, zonder dat na-
bloeding volgde. 

Coll. de Cock R o u a a n doet opmerken, dat hij niet 
bepaald het oog had op haemophylen. Coll. J. J. S o n, 
zegt, dat hij zich bij nabloeding nog steeds bedient van 
styptische watten. 

De heer de Vries deelt nog mede, dat hij naar aanleiding 
van de door R o s e n b e r g verkregen resultaten met Euse-
mine, dit middel een tijdlang met afwisselend succes toepaste, 
tot zich een geval van collaps voordeed. Hij acht het dan 
ook met coll. G r e e t e r onverantwoordelijk, geheimmid-
delen te gebruiken, te meer daar we met een slappe cocaïne- 
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adrenaline-oplossing het gewenschte resultaat verkrijgen. 
Ten opzichte van nabloeding zegt spr. dat het minder aan-
kontt op het middel dat men gebruikt dan wel op de manier 
van behandeling. De druk bij het tamponeeren der holte 
moet sterker zijn dan de kracht, waarmee het bloed naar 
buiten dringt. 

Prof. J u n g beveelt bij nabloeding gips aan, met behulp 
van guttapercha te appliceeren. 

Coll. B ö I g e r vraagt inlichtingen betreffende het vervaar-
digen van een gebit zonder veeren, terwijl de plaat slechts 
den alveolair-rand bedekt. Een patient deelde hem mede, 
dat vele harer kennissen zulk een gebit met succes dragen. 

Coll. de Cock R o u a a n zegt, dat ook hem zoodanig 
geval bekend is. 

Coll. B r u s k e deelt een geval mede van een patient, 
bij wien de hoektanden nog stonden en een zeer smalle 
plaat gemaakt was. Toen de tanden later werden geëxtra-
heerd, bleef de plaat toch goed zitten. 

Collega G r e e t e r vraagt nog inlichtingen betreffende 
celluloïd-gebitten. 

Prof. J u n g zegt, dat ze in Duitschland haast niet meer 
gebruikt worden. Volgens spreker verkleuren de gebitten 
en rieken na eenigen tijd onaangenaam. 

De heer De Vries deelt mede, dat hij celluloïd sedert een 
paar jaren wederom gebruikt, niet echter voor partieele 
stukken. Wel is raadzaam geen gaatjes-kiezen te gebruiken. 
Men moet evenwel in het oog houden, dat de wijze van 
bewerking van het celluloïd en het behoorlijk rein houden 
van den grootsten invloed zijn op het daarmee te behalen 
succes. Een caoutchouc gebit dat niet behoorlijk rein gehou-
den wordt, zal eveneens, en zelfs zeer spoedig, kwalijk rieken. 

Hierop wordt de vergadering door den Voorzitter gesloten. 


